



April 30, 2008

Latest News

Index

- Lao PDR Women's Federation Officers visited Yunnan on a study tour for the first time
- Legal Aid: knowledge and needs assessment entered into a substantive phase
- Primary and middle schools' students in Liangshan of Sichuan province deceived into child labour in the coastal areas of China

《反拐新闻文摘》目录

- 老挝妇联干部考察团首次考察云南
- 法律援助知晓率和需求调查进入实质阶段
- 四川凉山中小學生被拐騙至沿海地区做童工

Article in Brief

Lao PDR Women's Federation Officers visited Yunnan on a study tour for the first time

Full text:

http://www.china-woman.com/rp/main?fid=open&fun=show_news&from=view&nid=30503&ctype=4

China Woman's News, 28 April. 2008: At the invitation of All China Women's Federation (ACWF), a study group of 10 officers headed by the Vice Chairman of the Lao PDR Women's Federation visited Beijing, Guangxi and Yunnan in April. The Sanheyang community of the "Yunnan Experience" created by the anti-trafficking work undertaken so far had left a strong impression on the Lao PDR colleagues.

Legal Aid: knowledge and needs assessment entered into a substantive phase

Full text: : http://www.legaldaily.com.cn/2007fjdt/2008-03/26/content_822492.htm

Legal Daily, 26 March 2008: The Ministry of Justice, together with the State Statistical Bureau, started a research into the knowledge and the needs of legal aid at the end of 2007 in order to gather timely and accurate information from various levels of the society on their understanding and needs of legal aid. It was the first basic research on legal aid carried out in China and has particular significance for the legal aid management department to understand their work priorities and provide targeted solutions.

Primary and middle schools' students in Liangshan of Sichuan province deceived into child labour in the coastal areas of China

Full text: <http://www.chinanews.com/sh/news/2008/04-28/1233123.shtml>

Southern Metropolitan Daily, 28 April 2008: Everyone – the general public, government officers, the police, teachers and NGO volunteers – clearly know of the phenomenon of children being deceived by foremen into forced labour. They call it "introducing work". This phenomenon has been spreading around the Liangshan area since four or five years ago. According to incomplete students enrolment statistics, 76 Liangshan Primary School students dropped out during this year's Chinese New Year holiday only. 42 of these students have been identified as having left the area to work elsewhere.

老挝妇联干部考察团首次考察云南

摘自:

http://www.china-woman.com/rp/main?fid=open&fun=show_news&from=view&nid=30503&ctype=4

实习生陈雪本报记者梁莘发自昆明 应全国妇联邀请,以老挝妇女联合会副主席为团长的老挝妇联干部考察团一行10人于今年4月首次到北京、广西和云南三地进行了工作访问。在“打拐”工作中创造出“云南经验”的三合营社区的亲眼所见给老挝同仁留下了深刻印象。(2008-04-28 中国妇女报)

法律援助知晓率和需求调查进入实质阶段

---了解公众法律援助知晓率和需求情况

摘自: http://www.legaldaily.com.cn/2007fjdt/2008-03/26/content_822492.htm

法制网北京3月25日讯 记者王斗斗 司法部联合国家统计局于2007年底启动了法律援助知晓率和需求调查,以及时、准确掌握社会各阶层对法律援助基础知识的了解情况和对法律援助的需求情况。此次调查是我国首次开展的法律援助专项基础性调查,对于政府法律援助管理部门掌握工作情况、有针对性地提出解决措施具有重要意义。(法制日报 2008-03-26)

四川凉山中小学生在沿海地区做童工

摘自: <http://www.chinanews.com/sh/news/2008/04-28/1233123.shtml>

记者在凉山州采访发现,不管是普通老百姓、公务员、警察,还是老师和民间组织的志愿者们,都清楚地知道工头拐骗童工的现象。他们将此现象称之为“带工”。据介绍,从大约四五年前开始,这种活动便在凉山蔓延。一份尚未完全统计好的流失表显示,仅今年春节期间,该片区就有76名凉山小学生流失,其中42名学生已被确认外出打工。(2008年04月28日 南方都市报)



For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

UNIAP Regional news digest:	uniap.mekong@un.or.th
UNIAP Cambodia news digest:	info.uniap.kh@undp.org
UNIAP China news digest:	uniapchina@yahoo.cn
UNIAP Lao PDR news digest:	phimmasone.thongphataysack@undp.org
UNIAP Myanmar news digest:	ayhtut.uniapmm@undp.org
UNIAP Thailand news digest:	uniap_thai@un.or.th
UNIAP Vietnam news digest:	uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word 'Subscribe' in the subject line to uniapchina@yahoo.com.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website:
<http://uniap.law.pku.edu.cn>

If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email address.

UNIAP China Office

Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound
No.1 Xindonglu, Chaoyang District
Beijing 100600, P.R. China
Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671
Fax: (+ 86 10) 6420 3115
Email (general): uniapchina@yahoo.cn
Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn>, and www.no-trafficking.org

* * * * *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻UNIAP中国办公室的网址<http://uniap.law.pku.edu.cn>

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131
邮编：100600
电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671
传真：(+ 86 10) 6420 3115
电子邮件 (办公室): uniapchina@yahoo.cn
项目网页: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and www.no-trafficking.org